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Bakgrunn
I dokumentet fremmes følgende forslag:

«1. Stortinget ber regjeringen reforhandle styringsav-
talen mellom staten og Enova SF. Energieffektivise-
ring for næring så vel som husholdninger, med en
sosialt rettferdig profil som sikrer at alle landets
husholdninger kan gjøre bruk av støtteordningen,
skal være førende for den nye avtalen.

2. Stortinget ber regjeringen sikre at påslaget på netta-
riffen til Enova i sin helhet blir gjort tilgjengelig til
energitiltak i husholdningene gjennom Enova.»

Det vises til dokumentet for nærmere redegjørelse
for forslagene.

Komiteens merknader
Ko m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i d e r -

p a r t i e t ,  M a n i  H u s s a i n i ,  S t e i n  E r i k  L a u v å s ,
L i n d a  M o n s e n  M e r k e s d a l ,  M a r i a n n e
S i v e r t s e n  N æ s s  o g  l e d e r e n  Te r j e  A a s l a n d ,
f r a  H ø y r e ,  N i k o l a i  A s t r u p ,  B å r d  L u d v i g
T h o r h e i m ,  O v e  Tr e l l e v i k  o g  M a t h i l d e

Ty b r i n g - G j e d d e ,  f r a  S e n t e r p a r t i e t ,  S i v
M o s s l e t h ,  O l e  A n d r é  M yh r v o l d  o g  G r o -
A n i t a  My k j å l a n d ,  f r a  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,
M a r i u s  A r i o n  N i l s e n  o g  F r a n k  E d v a r d  Sv e ,
f r a  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i ,  L a r s
H a l t b r e k k e n  o g  B i r g i t  O l i n e  K j e r s t a d ,  f r a
R ø d t ,  S o f i e  M a r h a u g ,  f r a  Ve n s t r e ,  O l a
E l v e s t u e n ,  f r a  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e ,
U n e  B a s t h o l m ,  o g  f r a  K r i s t e l i g  Fo l k e p a r t i ,
K j e l l  I n g o l f  R o p s t a d , viser til Representantforslag
37 S (2021–2022) om å reforhandle styringsavtalen med
Enova SF.

Ko m i t e e n s  f l e r t a l l ,  alle unntatt medlemmene
fra Fremskrittspartiet, viser til avtale om forvaltningen
av midlene fra Klima- og energifondet i perioden
1. januar 2021 til 31. desember 2024 mellom Den nor-
ske stat ved Klima- og miljødepartementet og Enova SF.
Enova har siden opprettelsen 1. juni 2001 vært et viktig
klima- og næringspolitisk virkemiddel. Gjennom fire-
årige avtaler gir departementet overordnede styrings-
signaler om forvaltningen av midlene som Stortinget
stiller til rådighet for Enova.

Ko m i t e e n s  f l e r t a l l , alle unntatt medlemmet
fra Rødt, viser til at formålet til Enova og Klima- og ener-
gifondet er å medvirke til å nå Norges klimaforpliktelser
og medvirke til omstillingen til lavutslippssamfunnet.

Ko m i t e e n s  f l e r t a l l ,  alle unntatt medlemmene
fra Sosialistisk Venstreparti og Rødt,mener at Enova
skal rette aktiviteten mot senfase teknologiutvikling og
tidlig markedsintroduksjon, med sikte på å oppnå vari-
ge markedsendringer slik at løsninger tilpasset lavut-
slippssamfunnet på sikt blir foretrukket uten stønad.
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Ko m i t e e n  viser til Enovas årsrapport, tilgjengelig
på Enovas nettside enova.no, for en utdypende rappor-
tering fra virksomheten i 2020. Enova ga i 2020 tilsagn
om støtte på om lag 3,5 mrd. kroner til 3 852 store og
små prosjekt og over 9 000 tiltak gjennom Enovatil-
skuddet. Disse prosjektene er forventet å utløse i under-
kant av 7 mrd. kroner i investering fra markedet. Dette
vil gi en samlet investering på om lag 10,5 mrd. kroner i
prosjekt vedtatt i 2020.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  S o s i a l i s t i s k  Ve n -
s t r e p a r t i  viser til brev fra Klima- og
miljødepartementet 10. desember 2021 (lagt ved inn-
stillingen), hvor statsråd Espen Barth Eide viser til at re-
gjeringen, i samarbeid med Sosialistisk Venstreparti
gjennom budsjettforliket, har lagt opp til å styrke Enova
betydelig i 2022.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til statsbudsjettet for
2022 og budsjettavtalen mellom regjeringspartiene og
Sosialistisk Venstreparti, hvor man framhevet betyd-
ningen av statens rolle for å bidra til omstillingen til det
grønne skiftet og at Enova må utvikles og forsterkes i
årene som kommer. Bl.a. gjennom å støtte opp under
senfase teknologiutvikling og tidlig markedsintroduk-
sjon bidrar Enova til utslippsreduksjoner og grønn tek-
nologiutvikling innen områder som industri, grønn
skipsfart, hydrogen, utslippsfri landtransport og infra-
struktur for nullutslippsdrivstoff. D i s s e  m e d l e m -
m e r  mener Enovas rolle for å bidra til risikoavlastning
for aktører som utvikler og tar i bruk ny teknologi, og
som bygger opp under den grønne omstillingen i næ-
ringslivet, er viktig.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener at Enova skal benytte
rammen på 300 mill. kroner til husholdninger, slik det
følger av Enova-avtalen, i tillegg til de 100 mill. kroner
som kommer av enigheten mellom regjeringspartiene
og Sosialistisk Venstreparti, og at det skal redegjøres for
arbeidet med enøktiltak i husholdningene i statsbud-
sjettet for 2023. I denne sammenheng vises det til at
ordninger som støtter opp om etablering av lokal ener-
giproduksjon, energieffektivisering og etablering av la-
deinfrastruktur i borettslag, skal vurderes.

Ko m i t e e n s  f l e r t a l l , alle unntatt medlemmene
fra Fremskrittspartiet, understreker at det er et stort po-
tensial i energieffektivisering og energiøkonomisering i
form av redusert kraftforbruk i fastlandsindustrien og i
bygg. I tillegg til at vi trenger store volumer av elektrisi-
tet framover for å kunne legge til rette for utslippskutt i
andre sektorer, er det viktig at målet om 10 TWh energi-
effektivisering realiseres.

F l e r t a l l e t viser til Stortingets vedtak hvor regje-
ringen ble bedt om å utarbeide en plan med et sett tiltak
som skal redusere energibruken i bygg med minst 10

TWh innen 2030 og øke strømproduksjonen i bygg. I til-
legg vises det til vedtaket om at ansvaret for arbeidet
med enøk-tiltak med kjent og velprøvd teknologi og
egen strømproduksjon i husholdningene vurderes
overført til Husbanken innen revidert nasjonalbudsjett
for 2022. F l e r t a l l e t  mener det er viktig at en plan for
å redusere energibruken i bygg raskt kommer på plass,
og at det i en slik plan presenteres flere ulike strømspa-
rende tiltak med særlig vekt på husholdningene.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,  Ve n -
s t r e  o g  K r i s t e l i g  Fo l k e p a r t i  viser til at Enova har
blitt betydelig styrket under Solberg-regjeringen og nå
er ett av de viktigste klimavirkemidlene vi har for å bi-
dra til reduserte klimagassutslipp og utvikling av ny tek-
nologi med sikte på å oppnå varige markedsendringer.
Verdens reneste aluminiumsverk på Karmøy, Nord-Eu-
ropas største biogassanlegg på Skogn, verdens største
flytende havvindpark og utslippsfrie løsninger i ferje-
og tungtransporten er blant de store prosjektene som
har fått støtte. I tillegg har en rekke mindre prosjekter
over hele landet fått midler til teknologiutvikling og
grønn omstilling. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at
Enova blir enda viktigere når regjeringen nå ønsker å
kutte betydelig i Innovasjon Norges miljøteknologiord-
ning.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil understreke at spissin-
gen av Enova som klimavirkemiddel er nødvendig for å
oppfylle svært ambisiøse klimamål innen 2030 og 2050.
D i s s e  m e d l e m m e r  mener derfor det er riktig at
Enova har en markedsnær tilnærming og er rettet inn
mot senfase teknologiutvikling og tidlig markedsintro-
duksjon, særlig i sektorer der det foreløpig ikke finnes
kommersielt tilgjengelige løsninger for å kutte utslipp.
Dette er også viktig for forbrukerne. D i s s e  m e d l e m -
m e r  mener den nye styringsavtalen ivaretar disse vikti-
ge formålene på en god måte, og er ikke villige til å redu-
sere denne innsatsen ved å reforhandle avtalen.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,  S o s i -
a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i ,  Ve n s t r e ,  M i l j ø p a r t i e t
D e  G r ø n n e  o g  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  viser til at
Enova fortsatt skal fremme gode løsninger som bidrar til
et effektivt energisystem, da det er en tett kobling mellom
energisystemet og muligheten for utslippsreduksjoner.
D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at energieffektivisering er
en viktig del av dette. D i s s e  m e d l e m m e r  viser videre
til at Enova vil være et viktig virkemiddel for å oppnå 10
TWh energisparing i bygg innen 2030. Den samlede ener-
gibruken i bygg er om lag 84 TWh. Man vet at det er mulig
å effektivisere energibruken mer, særlig i eksisterende
bygg. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at NVE har beregnet
at det kan spares 10 TWh i eksisterende bygg til en pris på
under 1 kr/kWh. De mest lønnsomme tiltakene er ener-
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gioppfølging og energistyring, etterisolering og tiltak på
ventilasjonsanlegg.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,  Ve n -
s t r e  o g  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  mener videre det er
viktig at Enova-påslaget på nettariffen til norske hus-
holdninger kommer husholdningene til gode, og viser
til at Enova årlig skal stille til disposisjon minimum 300
mill. kroner til tiltak hos husholdninger og forbrukere,
tilsvarende 1,2 mrd. kroner over de fire årene avtalen
varer. Dette er en økning på 200 mill. kroner fra forrige
styringsavtale.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,
S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t ,  Ve n s t r e ,
M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  o g  K r i s t e l i g  Fo l k e -
p a r t i  merker seg at Enova ikke har evnet å utbetale
hele beløpet på 300 mill. kroner, og d i s s e  m e d l e m -
m e r  legger derfor til grunn at Enova fremover vil opp-
fylle denne delen av styringsavtalen fullt ut.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,
S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t ,  Ve n s t r e  o g
K r i s t e l i g  Fo l k e p a r t i  mener det er viktig at Enova
får på plass nye program rettet mot husholdninger og
forbrukere.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,  Ve n -
s t r e  o g  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  merker seg at regje-
ringspartiene og Sosialistisk Venstreparti i
budsjettavtalen har blitt enige om å vurdere å overføre
arbeidet med enkelte enøktiltak til Husbanken innen
revidert nasjonalbudsjett for 2022. D i s s e  m e d l e m -
m e r  er opptatt av at eventuelle nye støtteordninger ut-
løser energieffektiviseringstiltak som ellers ikke ville
oppstått, og at ordningene har en sosial profil. D i s s e
m e d l e m m e r  ser frem til å se hva slags innretning en
slik eventuell ordning i Husbanken vil få.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil understreke at Enova-
støtte ikke skal fungere som en vedvarende subsidie.
Dersom Enova eksempelvis skulle gitt støtte til lønn-
somme energitiltak i et velfungerende marked, så kun-
ne det ført til at leverandørene i disse markedene eta-
blerte en kunstig høy pris.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener at Enova står nær-
mest til å foreta en faglig vurdering av hvorvidt det er
hensiktsmessig å bruke statsstøtte som et virkemiddel
for å redusere kostnadene ytterligere eller stimulere til
økt teknologiutvikling, eller om statsstøtte i det enkelte
tilfelle kan få utilsiktede konsekvenser for prisutviklin-
gen i markedet.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t ,
M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  o g  K r i s t e l i g  Fo l k e -
p a r t i  viser til at Norge er et kaldt land med et stort

oppvarmingsbehov. Strøm er for de fleste eneste opp-
varmingskilde. Omtrent 1/3 av samlet energiforbruk i
norske husstander går til oppvarming. D i s s e  m e d -
l e m m e r  er bekymret for at man denne vinteren har
sett at husholdningene i Norge har fått svært store økte
utgifter til strøm. D i s s e  m e d l e m m e r  mener derfor
det er nødvendig å se på muligheter for å effektivisere
strømbruken, samtidig som vanlige folk får redusert
sine kostnader.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at energieffektivi-
seringstiltak omfatter ulike tiltak som reduserer energi-
bruken, uavhengig av energibærer. Eksempler er tiltak i
bygningskroppen som etterisolering i tak og vegger og
skifte av vinduer samt andre tekniske tiltak som ventila-
sjon og belysning.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at innsparingstiden
for utgiftene som regel er perioder på mellom 1 og 10 år.
Ved å ta i bruk effektiv teknologi som allerede er på mar-
kedet, kan Norge redusere det stasjonære energiforbru-
ket med 20 pst. Dette tilsvarer absolutt alt strømforbruk
i 1 million husstander.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at energieffektivise-
ring altså vil virke positivt på miljø og økonomi samt
styrke forsyningssikkerhet av energi. Varme må man ha,
men her er det likevel mye energi å spare.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  vil derfor støtte forslagene som er fremmet i
dokumentet.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t  o g
M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  mener at Enova SF siden
opprettelsen 1. juni 2001 har vært et viktig klima- og
næringspolitisk virkemiddel, men har beveget seg sta-
dig lenger bort fra noe av foretakets opprinnelige for-
mål. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at noe av
grunnlaget for opprettelsen av Enova er å finne i Ot.prp.
nr. 35 (2000–2001) Om lov om endringar i lov 29. juni
1990 nr. 50 om produksjon, omforming, overføring,
omsetning og fordeling av energi m.m. (energilova),
som også er referert i representantforslaget. Her vekt-
legges særlig «effektiv og sikker energiforsyning», og det
pekes på «energisparing, mindre bruk av el og ny miljø-
vennlig energiproduksjon».

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til Norsk Varmepum-
peforenings skriftlige innspill i saken, som blant annet
peker på at bygg er den sektoren som bruker mest ener-
gi (80 TWh) og mest strøm (65 TWh) i Norge. Omtrent
55 prosent av elektrisitetsforbruket i Norge er i byggsek-
toren. Energibruken i byggsektoren har også vist en sti-
gende tendens fra 2016, da Stortinget satte et mål om 10
TWh energisparing i bygg innen 2030. D i s s e  m e d -
l e m m e r  peker på at det er positivt at regjeringen i for-
bindelse med statsbudsjettet for 2023 skal lage en plan
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for å nå målet om 10 TWh energisparing i bygg, men un-
derstreker at det blir viktig å ha kraftfulle virkemidler
raskt på plass for å nå dette målet.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  viser til uttalelser fra NVE-sjefen (E24,
14. januar 2022) om at «det er også mulig å frigjøre mer
kraft gjennom energieffektivisering, som er et veldig bra
tiltak fordi det ikke har negativ naturvirkning og særlig
demper forbruket på vinteren da forbruket er størst og
prisene høyest». Dette signalet gir grunnlag for både å re-
alisere og forsterke vedtatte mål om energieffektivise-
ring.

Videre viser k o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a
F r e m s k r i t t s p a r t i e t  o g  R ø d t  til Øyvind Leistad,
markedsdirektør i Enova, som i en pressemelding
29. oktober 2021 uttalte at den nye avtalen «innebærer
også at vi ikke lenger har energieffektivisering som et
overordnet mål, selv om det fortsatt er viktig for en dag
å kunne bli et lavutslippsamfunn». D i s s e  m e d l e m -
m e r  er av den oppfatning at dette er problematisk, all
den tid det finnes en rekke andre statlige ordninger som
skal sikre nye klimatiltak og ny grønn industri og næ-
ring (Innovasjon Norge, Nysnø), samtidig som oppfyl-
lelsen av Stortingets vedtatte mål for
energieffektivisering stadig lar vente på seg.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  R ø d t  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  vi-
ser samtidig til at høsten og vinterens strømkrise har
vist det akutte behovet for strømsparing også av andre
årsaker. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til innspill fra
blant andre Huseierne og deres interne undersøkelser,
som understreker både et ønske og et behov for veiled-
ning og støtteordninger for å oppnå vedtatte mål om
energieffektivisering. Det er desto mer alvorlig at Enova
siden 2018 har fjernet flere støtteprogrammer for ener-
gisparing i boliger, i forbindelse med omorganisering,
og at Enova senest i fjor ikke klarte å tilbakebetale de
400 millionene av nettpåslaget som skal gå til energief-
fektivisering for husholdninger. Blant de skriftlige inn-
spillene som har kommet til behandlingen av dette
forslaget, peker Naturvernforbundet, Huseierne og
Norsk Varmepumpeforening på samme problemstil-
ling. D i s s e  m e d l e m m e r  ser at Sosialistisk Venstre-
parti i budsjettforliket med regjeringen for 2022 har fått
gjennom et anmodningsforslag som skal endre denne
praksisen. D i s s e  m e d l e m m e r  vil peke på at det har
bygget seg opp et etterslep over år, der husholdningene
ender opp som tapere.

D i s s e  m e d l e m m e r  merker seg også at regjerin-
gen og Sosialistisk Venstreparti i budsjettavtalen har
blitt enige om å ta i bruk Husbanken for å sikre støtte til
energieffektivisering og mindre bruk av el. D i s s e

m e d l e m m e r  ser positivt på et slikt tiltak, men er like-
vel bekymret for at dagens Enova-avtale vil fortsette
som før, og at energieffektivisering som klima- og miljø-
tiltak fortsatt ikke blir prioritert høyt nok.

Ko m i t e e n s  m e d l e m  f r a  R ø d t  fremmer der-
for følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen sikre at de midlene som
blir overført fra nettariffen til Enova SF, i sin helhet blir
gjort tilgjengelig til energitiltak i husholdningene gjen-
nom Enova SF.»

«Stortinget ber regjeringen reforhandle styringsav-
talen mellom staten og Enova SF. Energieffektivisering
og utnyttelse av fornybar energi knyttet til bygg (f.eks.
solenergi) for næring så vel som husholdninger, skal
være grunnpilaren i en ny avtale. Førende for den nye
avtalen skal være en sosialt rettferdig profil – med gratis
energirådgivning – som sikrer at alle landets hushold-
ninger kan gjøre bruk av støtteordningen. Sameier, bo-
rettslag og aksjeleiligheter skal særlig prioriteres.»

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  R ø d t  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber om at midler som ikke har blitt
overført tidligere år, skal tilbakebetales til husholdnin-
ger gjennom Enova-støtte i inneværende år.»

Ko m i t e e n s  m e d l e m  f r a  R ø d t  vil understreke
behovet for og nødvendigheten av å prioritere energief-
fektivisering, også før en eventuell ny ordning innenfor
Husbanken er på plass. Her er det verdt å bemerke at
Enova allerede ligger på etterskudd og i praksis skylder
husholdningene penger. Gjennom styringsavtalen med
Enova er det fra 2015 avsatt et årlig beløp som skal gå til
energitiltak i husholdningene, totalt 1 800 mill. kroner.
I samme periode har husholdningene betalt inn 2 800
mill. kroner gjennom påslaget på nettariffen. Enova har
i denne perioden kun utbetalt 1 250 mill. kroner til
energitiltak i husholdningene. D e t t e  m e d l e m  me-
ner at det haster å utbetale penger til energieffektivise-
ring og mindre energitiltak for husholdningene i
påvente av andre løsninger.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  deler forslagsstillers intensjon om å få en mye
sterkere fart på energieffektiviseringen i Norge. Slik
trenger vi mindre utbygging av fornybar produksjon,
boliger blir bedre, og folk flest blir mindre avhengig av
strøm og får lavere regninger, og vi er bedre rustet til å
takle klimaendringene.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  vil peke på forslag 278 til behandlin-
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gen av Prop. 1 S (2021–2022) og Prop. 1 LS (2021–2022)
hvorav punkt 6 er følgende:

«Stortinget ber regjeringen vurdere å overføre
ansvaret for arbeidet med enøktiltak med kjent og vel-
prøvd teknologi og egen strømproduksjon i hushold-
ningene til Husbanken innen revidert 2022 samt sikre
at Enova benytter rammen på 300 millioner kroner til
husholdninger som følger av Enova-avtalen, i tillegg til
100 millioner kroner som kommer av enigheten mel-
lom partiene, og i statsbudsjettet for 2023 redegjøre for
arbeidet med enøktiltak i husholdningene.»

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at regjeringen i bud-
sjettspørsmål har opplyst at husholdningene betaler
inn ca. 400 mill. kroner i påslag på nettariffen, og at dette
tilsvarer den summen som skal brukes på husholdnin-
ger i tråd med Enova-avtalen og budsjettforliket mel-
lom regjeringspartiene og Sosialistisk Venstreparti for
2022. Det legges til grunn at dette skjer, og at summen i
sin helhet går til husholdningene i tråd med forslagets
intensjon.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  me-
ner mye taler for at det er Husbanken som bør sitte med
ansvaret for støtteordninger for energieffektivisering i
boliger, og ikke Enova. Husbanken er et organ som hånd-
terer støtteordninger knyttet til bolig allerede, har erfa-
ring med å nå bredt ut og har som formål å nå de som har
minst. Dette taler for at ansvaret for energieffektivisering
av boliger bør ligge et annet sted, og at det i en eventuell
ny avtale med Husbanken legges opp til at det også skal
satses på kjent og velprøvd teknologi ,slik at man kan få
støtte til flere tiltak enn det som er tilfellet i dag.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener at Enova har, og skal
ha, et annet hovedformål: å få ned de direkte klimagass-
utslippene gjennom støtteordninger for teknologiut-
vikling og -implementering. En del av dette er likevel å
sørge for støtte og utvikling av energieffektiviserende
løsninger, for næringslivsaktørene i industrien, men
også for bygg. Her vil en overgang fra fossil energi til
elektrisk allerede være svært effektiviserende, men det
bør også satses på løsninger som gjør at vi ikke bruker
mer elektrisk energi enn nødvendig.

Verken Nysnø eller Innovasjon Norge har som for-
mål å gi støtte til å kutte i klimagassutslipp. Nysnø er et
investeringsselskap, og Innovasjon Norge har et annet
hovedformål, og selv om begge bidrar til klimaløsnin-
ger, så er ikke det til erstatning for Enova som virkemid-
del.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil peke på at det også er be-
hov for å reforhandle avtalen for å utvide området til
Enova og sørge for at det ikke er opp til markedet å imple-
mentere kjente løsninger for klimakutt, men støtte opp
om at det faktisk skjer, og også gi støtte til kvotepliktig in-
dustri. Skal Norge nå regjeringens mål om 55 pst. kutt i de

nasjonale klimautslippene innen 2030, så må det føres en
mer aktiv politikk for å gjennomføre utslippskutt, også ut
over å stole på at høyere CO2-priser vil føre til at det blir
realisert. I dag er det ingenting som tyder på at målet
kommer til å bli nådd, noe som tilsier at et virkemiddel
som Enova må vris mot at målene faktisk skal nås.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  vil peke på at husholdningene gjennom flere
år har betalt inn mer til Enova enn de har fått tilbake i
form av støtte til enøktiltak.

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende
forslag:

«Stortinget ber regjeringen i fremtiden sikre at de
midlene som i dag blir overført fra nettariffen til Enova
SF, i sin helhet blir gjort tilgjengelig til energitiltak i hus-
holdningene.»

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  -
fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen reforhandle avtalen
med Enova SF for å inkludere mål om redusert energi-
forbruk i tillegg til mål om reduserte klimagassutslipp, å
utvide formålet til å realisere utslippskutt i industrien
og samfunnet ut over kun å støtte innovasjon, og å in-
kludere kvotepliktig sektor i sitt område.»

Ko m i t e e n s  m e d l e m  f r a  Ve n s t r e  mener sty-
ringsavtalen er et godt grunnlag for Enovas viktige ar-
beid for å redusere klimagassutslipp, støtte til
enøktiltak, teknologiutvikling og tidlig markedsintro-
duksjon av klima- og miljøløsninger. D e t t e  m e d l e m
viser til at bevilgningene til Enova siden 2013 er mer
enn doblet, og at det samtidig med økte bevilgninger er
inngått tilleggsavtaler med Enova, blant annet i 2019 for
å etablere egne støtteordninger for tungtransport og va-
rebiler med nullutslipp. For å øke tempoet i omstillin-
gen til et lavutslippssamfunn er det nødvendig at Enova
får betydelig økte bevilgninger i årene framover. D e t t e
m e d l e m  mener derfor at styringsavtalen med Enova
bør ligge fast i avtaleperioden, og at endrede føringer
først og fremst bør skje gjennom tilleggsavtaler i forbin-
delse med helt nødvendige økte bevilgninger.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i ,  Ve n s t r e ,  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  o g  K r i s t e l i g  Fo l k e p a r t i  viser til at
strømkrisen understreker behovet for å sette handling
bak Stortingets målsetting om energieffektivisering. Po-
tensialet er stort, og dette vil bidra til å kutte klimagass-
utslipp, ta vare på naturen, redusere strømkostnadene
for folk og næringsliv samtidig som vi skaper flere ar-
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beidsplasser og sikrer fellesskapet økt tilgang på kraft.
Til tross for dette har dessverre en rekke partier brukt
strømkrisen til å argumentere for utbygging av vann-
kraft i vernet natur, heller enn å løfte mulighetene som
ligger i miljøvennlig energieffektivisering, dette til tross
for at NVE-sjef Kjetil Lund har uttalt til E24 at «(...) med
mindre man vil gå inn i indrefileten i norsk natur, er det
neppe mye kraft å hente ut på den måten. I så måte er
dette et blindspor». Energieffektivisering har derimot et
lønnsomt potensial i Norge på minst 13 TWh, ifølge
NVE.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  vi-
ser til at gjeldende styringsavtale mellom Klima- og mil-
jødepartementet og Enova for 2021–2024 er et
eksempel på at de åpenbare mulighetene som ligger i
energieffektivisering, ikke har vært en politisk priorite-
ring. Mange ønsker nå å ta del i klimadugnaden og sam-
tidig få kontroll over strømforbruket gjennom
energieffektivisering og egenproduksjon. Det krever at
støtteordningene blir enklere og mer tilgjengelige, og at
de får en langt mer sosial profil. D i s s e  m e d l e m m e r
støtter derfor forslagsstillers intensjoner bak forslaget
om å reforhandle styringsavtalen med Enova, men me-
ner at det vil bli lettere for husholdningene å investere i
redusert strømbruk ved å overføre støtteordningen til
Husbanken og samtidig gi Husbanken mulighet til å gi
lån til husholdninger for å gjennomføre energieffektivi-
seringstiltak. Dette må kombineres med en betydelig
utvidelse av ordningene, slik forslagsstiller også tar til
orde for, med en sosial innretning som sikrer at også lei-
etakere og husstander med lav inntekt får mulighet til å
benytte seg av ordningene.

Forslag fra mindretall
Forslag fra Sosialistisk Venstreparti, Rødt og Mil-
jøpartiet De Grønne:
Forslag 1

Stortinget ber regjeringen i fremtiden sikre at de
midlene som i dag blir overført fra nettariffen til Enova
SF, i sin helhet blir gjort tilgjengelig til energitiltak i hus-
holdningene.

Forslag fra Rødt og Miljøpartiet De Grønne:

Forslag 2

Stortinget ber regjeringen reforhandle avtalen med
Enova SF for å inkludere mål om redusert energiforbruk
i tillegg til mål om reduserte klimagassutslipp, å utvide
formålet til å realisere utslippskutt i industrien og sam-
funnet ut over kun å støtte innovasjon, og å inkludere
kvotepliktig sektor i sitt område.

Forslag 3

Stortinget ber om at midler som ikke har blitt over-
ført tidligere år, skal tilbakebetales til husholdninger
gjennom Enova-støtte i inneværende år.

Forslag fra Rødt:

Forslag 4

Stortinget ber regjeringen sikre at de midlene som
blir overført fra nettariffen til Enova SF, i sin helhet blir
gjort tilgjengelig til energitiltak i husholdningene gjen-
nom Enova SF.

Forslag 5

Stortinget ber regjeringen reforhandle styringsavta-
len mellom staten og Enova SF. Energieffektivisering og
utnyttelse av fornybar energi knyttet til bygg (f.eks. sole-
nergi) for næring så vel som husholdninger, skal være
grunnpilaren i en ny avtale. Førende for den nye avtalen
skal være en sosialt rettferdig profil – med gratis ener-
girådgivning – som sikrer at alle landets husholdninger
kan gjøre bruk av støtteordningen. Sameier, borettslag
og aksjeleiligheter skal særlig prioriteres.

Komiteens tilråding
Komiteens tilråding fremmes av medlemmene fra

Arbeiderpartiet, Høyre, Senterpartiet, Fremskrittsparti-
et, Sosialistisk Venstreparti, Venstre, Miljøpartiet De
Grønne og Kristelig Folkeparti.

Ko m i t e e n  har for øvrig ingen merknader, viser
til representantforslaget og rår Stortinget til å gjøre føl-
gende

v e d t a k :

Dokument 8:37 S (2021–2022) – Representantfor-
slag fra stortingsrepresentant Sofie Marhaug om å refor-
handle styringsavtalen med Enova SF – vedtas ikke.

Oslo, i energi- og miljøkomiteen, den 3. februar 2022

Terje Aasland Marianne Sivertsen Næss
leder ordfører
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